
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  
KOMISE RHMP PRO ICT 

ZÁPIS 
z mimořádného jednání Komise RHMP pro ICT  

č. 7/2015 ze dne 4. 8. 2015 

Účastníci: 

Přítomni Ondřej Felix (předseda), Adriana Krnáčová, Kateřina Černá, Tomáš Jílek, Jakub 
Michálek, Ondřej Profant, Libor Hadrava, Radomír Nepil, Martin Vaic 

Omluveni Josef Šlerka, Daniel Vlček, Pavel Mánek, Jaroslav Šolc (tajemník) 
Hosté Vladimír Andrš (zapisovatel), Miloslav Svoboda (INF), Martin Beran (INF), Petr 

Prchal (poradce primátorky). 
 

Program: 

1) Schválení programu jednání  O. Felix 
2) Projednání předložených projektových záměrů O. Felix 
3) Různé  členové komise 

Pozn.: 
1) Mimořádné jednání komise svolal předseda O. Felix mailem ze dne 27. 7. 2015 na podnět člena komise 

T. Jílka. Podklady (PZ MepNet a PZ IdM) byly distribuovány 24. 7. a 29. 7. spolu s výzvou ke hlasování per 
rollam. 

2) A. Krnáčová musela opustit zasedání po projednání bodu 2a. 

Projednáno:  

1) Schválení programu jednání: K návrhu programu nebyly vzneseny připomínky ani doplňující 
návrhy. Další záležitosti budou projednány v bodu Různé. Předseda dal hlasovat o souhlasu. 
Usnesení: Komise schvaluje předložený program. Hlasování: 9-0-0 (pro-proti-zdržel se). Schváleno. 

2) Projednání předložených projektových záměrů: 
a) PZ Zajištění datových služeb v oblasti elektronických komunikací na území hl. m. Prahy 

(MepNet): PZ představil M. Beran (INF, odd. datové sítě) s tím, že do PZ byly zapracovány 
připomínky členů komise z května t.r. V současnosti je síť MepNet založena na dodávce 
telekomunikačních služeb na bázi L2/L3 MPLS VPN. Stávající služby byly vysoutěženy na 
základě rámcové smlouvy, jejíž platnost končí 8. 8. 2016. Je třeba včas řešit návaznost na 
zajištění provozu sítě MepNet v dalším období (nadlimitní VZ). V PZ je popsán harmonogram 
přípravy a realizace VZ, příprava páteřní komunikační infrastruktury včetně jednání se 
zřizovanými organizacemi, migrace služeb a provoz. V diskusi se členové komise zaměřili na 
téma možného využití vlastní infrastruktury HMP (O. Profant, T. Jílek). Bylo navrženo 
zpracování strategického záměru náhrady pronajaté infrastruktury infrastrukturou vlastní 
(zejména využití infrastruktury zřizovaných organizací a budování nové infrastruktury). T. Jílek 
upozornil na nutnost zajištění investic pro budování vlastní infrastruktury a požadoval 
zapracování dnešní diskuse komise do PZ, dále požadoval zařazení členů komise do 
projektového (řídícího) výboru. O. Felix upozornil, že je nutné zajistit provozní kontinuitu a 
nejprve připravit VZ na zajištění datových služeb v současném rozsahu.  



Usnesení:  
(a) Komise žádá INF o přípravu výběrového řízení na síťovou infrastrukturu 

dodavatelským způsobem v současném rozsahu a předložit ho na zářijovém zasedání 
komise. 

(b) Komise žádá INF o zpracování strategického záměru vlastních sítí v klíčových 
lokalitách s využitím vlastní infrastruktury města a předložit ho na zářijovém zasedání 
komise. 

(c) Komise žádá INF o přípravu modelu financování síťové infrastruktury města a 
předložit ho na zářijovém zasedání komise. 

(d) Komise žádá INF o přípravu usnesení RHMP, kterým rada uloží vybraným zřizovaným 
organizacím spolupracovat s INF na přípravě nové infrastruktury HMP a zároveň rada 
dává mandát komisi ICT jednat s těmito organizacemi o nové infrastruktuře. 

 
Hlasování: 9-0-0 (pro-proti-zdržel se). Schváleno. 
 

b) PZ Centrální správa účtů uživatelů systémů provozovaných MHMP (Identity Management): 
PZ představil O. Felix. Smyslem PZ je udělat jedno úložiště (repository) pro účty úředníků 
MHMP, MČ a vybraných PO. To bude centrálním zdrojem autentizace přístupu do aplikací 
perimetru HMP, bude centrálním zdrojem přístupů do sítě a bude zajišťovat synchronizaci 
identit SSO do perimetru aplikací HMP. V diskusi M. Svoboda (INF, odd. provozní bezpečnosti 
IS/ICT) v diskusi doplnil, že je snaha o použití open source nástroje z důvodu snížení nákladů 
na licence. Dále členové komise diskutovali o zapojení MČ do centrální správy a možném 
financování z fondů EU. 

Usnesení:  
(a) Komise schvaluje PZ s tím, že základní principy řešení identity managementu (IdM) pro 

MHMP, MČ, PO HMP a PO MČ jsou: 
- IdM je hlavním správcem identit, vytváří a spravuje centrální repository identit 

(neexistují žádné další nezávislé IdM, žádné aplikace využívají dedikované identitní DB 
jako LDAP, uživatelé primárně vznikají/zanikají na základě procesních úkonů 
v personálním IS) 

- IdM čerpá data z datových zdrojů jako např. personální systém či JIP s tím, že jsou 
jasně definovány primární i sekundární datové zdroje a způsoby konsolidace dat do 
centrální repository identit 

- IdM replikuje data z centrální repository do jednotlivých identitních DB (LDAP, AD, …) 
případně prostřednictvím specializovaných konektorů do vybraných aplikací 

- IdM je pro město jednotné (neexistují nezávislé lokální IdM)  
- IdM zajišťuje prostřednictvím JIP/KAAS vazbu na základní registry a v budoucnu 

vazbu na národní identitní systém podle nařízení eIDAS. 
(b) Komise žádá, aby byl jmenován projektový (řídící) výbor, který bude realizaci PZ 

projektově řídit. 
 
Hlasování: 8-0-0 (pro-proti-zdržel se). Schváleno. 

 
3) Různé: P. Prchal informoval o problematice VZ v oblasti informatiky, zejména o odpovědnosti za 

přípravu a realizaci VZ, jako příklad uvedl neuzavřenou VZ Správa portálu. Na základě následující 
diskuse členové komise požadovali po INF informaci o nezavřených VZ a návrh řešení. 
Členové komise dále požadovali informaci o stavu reorganizace INF a účast ředitelky MHMP a 
P. Prchala na dalším jednání komise za účelem projednání problematiky projektových (řídících) 
výborů, projektového řízení a problematiky veřejných zakázek INF. P. Prchal dále otevřel otázku 
shromažďování požadavků uživatelských útvarů, řešení VZ na prodloužení podpory stávajících 
systémů nebo jejich náhrady s dostatečným předstihem před skončením stávající podpory. 
O. Felix přítomné informoval, že tato problematika bude řešena s pomocí tzv. Solution mapy, 
která byla zadána na červnovém zasedání Komise a na které INF v současnosti pracuje. Své 



doporučení Komise vydá na základě předložených podkladů odboru INF. Odpovědnost za včasné 
předložení podkladů a zajištění provozu zůstává na INF. 
Dále byla diskutována problematika ISKŘ, kde bude formou ZMR zajištěna podpora na nejbližší 
období, jmenován PV, jehož úkolem bude vyhodnotit aktualizované věcné požadavky a 
navrhnout další postup řešení. 
O. Felix přenese diskutované otázky na ředitele INF a ředitelku MHMP. 
Na závěr byl zmíněn nový on-line nástroj pro sdílení dokumentů a podporu práce komisí, tzv. 
ShareDesk, který připravil a zprovoznil INF. Byl vznesen požadavek na tajemníka komise na 
zpřístupnění ShareDesku členům komise. 
 
Bez usnesení. 

 
 
Zasedání se uskutečnilo od 15:00 hod. do 16:20 hod. 
 

Příští jednání komise: 25. 8. 2015 v 15:00 hod. 
 
 

Ověření zápisu: 

 Jméno Datum Podpis 

Zapsal Vladimír Andrš 4. 8. 2015  

Schválil Ondřej Felix (předseda) 12. 8. 2015  
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